
PROTOKÓŁ 
z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej 

odbytych w dniu 12.09.2023 
   
Obrady, które odbywały się przy wykorzystaniu platformy ZOOM prowadził Przewodniczący 
Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej Pan Robert Starzyński. Stwierdził, że na 24 
członków Zarządu w obradach bierze udział 16 osób, co stanowi większość uprawnioną do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Zapytał, czy wszyscy otrzymali projekt porządku dnia i 
czy ktoś zgłasza inne propozycje. Nie było, więc przystąpił do obrad. 
 
         
Ad 1 
Przyjęcie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku z dnia 7 czerwca 2023 r. 
Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy otrzymali projekt protokołu, czy się z nim 
zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, więc poddał pod głosowanie wniosek o 
przyjęcie protokołu. Wynik: 16 za, jednogłośnie.  
 
Ad 2 
Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) ustalenia składki członkowskiej Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej na 2024 rok. 
    Z treścią uchwały wraz z uzasadnieniem zapoznała Główna Księgowa. Powiedziała, że dla  
    właściwego funkcjonowania Związku oraz Schroniska dla Zwierząt ustala się składkę  
    członkowską w kwocie 10,84 zł od statystycznego mieszkańca gminy - członka Związku  
    (słownie: dziesięć złotych osiemdziesiąt cztery grosze) z przeznaczeniem na: 
    1) funkcjonowanie Związku - składka w kwocie 2,76 zł, 
    2) funkcjonowanie Schroniska dla Zwierząt Małych w Dłużynie Górnej 1F - w kwocie 
        8,08 zł, wg faktycznego stanu ludności z dnia 31 grudnia 2022 r. ustalonego przez 
        Wojewódzki Urząd Statystyczny. 
     Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy otrzymali projekt uchwały, czy się z nim  
     zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, więc poddał pod głosowanie wniosek o    
     podjęcie uchwały. Wynik: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto  
     bezwzględną większością głosów. 
b) Zmian do budżetu Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej na 2023 rok. 
     Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy otrzymali projekt uchwały, czy się z nim  
     zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, więc poddał pod głosowanie wniosek o    
     podjęcie uchwały. Wynik: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto  
     bezwzględną większością głosów. 
 c)  Zmian do WPF Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej. 
      Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy otrzymali projekt uchwały, czy się z nim  
      zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, więc poddał pod głosowanie wniosek o    
      podjęcie uchwały. Wynik: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto  
      bezwzględną większością głosów. 
d)  Przyjęcia  Programu Współpracy Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w roku 2024. 
Dyrektor Biura powiedział, że uchwała dotyczy obligatoryjnego, corocznego programu 
współpracy z ww. podmiotami. Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy 
otrzymali projekt uchwały, czy się z nim zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, 
więc poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały. Wynik: 16 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto bezwzględną większością głosów. 

 e) Zmian do Statutu Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej. 
     Dyrektor Biura powiedział, że zmiana w statucie jest konieczna aby uporządkować sprawę   
     terminu zbierania danych statystycznych do tworzenia budżetu Związku na kolejne lata.  
     Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy wszyscy otrzymali projekt uchwały, czy się z nim  
     zapoznali i czym ktoś ma do niego uwagi. Nie było, więc poddał pod głosowanie wniosek o    
     podjęcie uchwały. Wynik: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto  
     bezwzględną większością głosów. 

 



3. Informacja w sprawie: 
    a) wyników konsultacji Projektu Programu współpracy na rok 2024 Związku Gmin   
         Ziemi Zgorzeleckiej z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami, o których  
         mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku (t.j. Dz. U. z 2023 r.  
         poz. 571) o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 
         Dyrektor Biura powiedział, że w okresie naznaczonym Zarządzeniem Przewodniczącego  
        Zarządu ZGZZ, przeprowadzono konsultacje społeczne z ww. organizacjami. Żadna z nich  
        nie zgłosiła do niego uwag ani propozycji, co pozwoliło podjąć uchwałę w tej sprawie w  
        brzmieniu, jak w projekcie uchwały przedstawionym przez Zarząd ZGZZ. 
    b) podpisania przez wszystkie Gminy – Członków Związku w sprawie zamiaru  
         utworzenia Związku Powiatowo - Gminnego w celu rozwiązania problemu  
         zbiorowego transportu publicznego na obszarze Związku Gmin Ziemi  
         Zgorzeleckiej. 
         Dyrektor Biura powiedział, że dzięki staraniom naszego Związku Gmin udało się  
        doprowadzić do podpisania porozumienia pomiędzy Starostwem Powiatowym a wszystkimi  
        Gminami – członkami ZGZZ w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego.  
        Związek ten korzystając z założeń zawartych w „Transgranicznej koncepcji organizowania  
        publicznego transportu zbiorowego na obszarze Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej”  
        podejmie działania dla pozyskania środków finansowych z „Funduszu Rozwoju Komunikacji  
        Autobusowej” na realizację zadania własnego powiatu, jakim jest ww. organizacja  
        wspomnianego publicznego transportu zbiorowego.  
    c)  wspólnego wystąpienia niektórych Gmin – Członków Związku Gmin Ziemi  
         Zgorzeleckiej, Starostwa Powiatowego w Zgorzelcu oraz Hetmana Libereckiego  
         Kraju do Marszałka Województwa Dolnośląskiego z prośbą o poparcie działań  
         mających na celu utworzenia kolejowego połączenia komunikacyjnego na trasie  
         Liberec – Raspenava – Frydlant – Zawidów – Sulików – Mikułowa – Zgorzelec   
         Ujazd – Görlitz. 
         Dyrektor Biura Związku powiedział, że przedstawiciele Zarządu ZGZZ i Starosta  
         Zgorzelecki spotkali się z Panem Martinem Hetmanem Putą, Hetmanem Kraju  
         Libereckiego. Efektem było podpisanie wspólnej petycji do Pana Cezarego Przybylskiego,  
         Marszałka Województwa Dolnośląskiego o przedłużenie planowanej linii kolejowej z  
         Liberca do Zawidowa dalej do Zgorzelca i Görlitz. Linia do Zawidowa ma zostać  
         uruchomiona w marcu 2024 roku. 
 
Ad 4 
Wolne wnioski.                                                                     
Nie było, wobec czego Przewodniczący Zgromadzenia stwierdził wyczerpanie porządku dnia  
i zakończył obrady. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował: Janusz Grzeszczuk                                                                             


